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ÚOK-28/2013                                                                 Eliška Stejskalová                              10. 12. 2013   
 

 
Zápis č. 5/2013 

z jednání Rady Plemenné knihy drůbeže,  

které se konalo dne 7. prosince 2013 v Praze. 

 

 
Přítomni:  Jaroslav Bayer, Pavel Hrubeš, Ivan Pavel,  Ing. Ludvík Smolek, Ing. František Šonka,  

                   Prof. Ing. Eva Tůmová, CSc., Ing. Eliška Stejskalová 

Omluveni:  Ing. Richard Konrád, Ing. Zdena Soukupová, CSc., RNDr. Milan Tyller 

 

PROGRAM: 

1. Úvod, kontrola usnesení z minulého jednání 

2. Zpráva o činnosti Plemenné knihy drůbeže v roce 2013 

3. Různé, diskuse, závěr 

 

Ad 1)  Úvod, kontrola usnesení z minulého jednání 

     Schůzi zahájil Jaroslav Bayer, předseda ÚOK chovatelů drůbeže. Předal slovo Prof. Ing. 

Evě Tůmové, CSc., předsedkyni Rady Plemenné knihy drůbeže, jež celé další jednání 

řídila. Zapisovatelkou byla jmenována Eliška Stejskalová a ověřovatelem zápisu Jaroslav 

Bayer. Martin Kabát, DiS., generální sekretář ČSCH, předal novému členovi Rady 

Plemenné knihy drůbeže Ing. Ludvíku Smolkovi jmenovací dekret. Následovala kontrola 

usnesení z minulého jednání, na němž byly přijaty body usnesení č. DR 12/3/1/1 až DR 

12/2/4/4. Bylo konstatováno, že ukládací body usnesení byly splněny. Minulé jednání se 

konalo společně s ÚOK chovatelů drůbeže. Počínaje dnem 7. prosince 2013 budou 

probíhat jednání Rady Plemenné knihy drůbeže samostatně.  

     Ivan Pavel podal informace k celostátní výstavě „Chovatel 2013“ – detailnější 

vyhodnocení bylo ponecháno na následné jednání ÚOK chovatelů drůbeže. Pavel Hrubeš 

poukázal na nedostatečně vyčištěné klece po předcházející výstavě. Je nutná řádná 

dezinfekce – za důsledky tohoto stavu zodpovídá veterinární dozor výstavy.  

USNESENÍ DR 13/5/1/1: Zapisovatelkou byla jmenována Eliška Stejskalová a 

ověřovatelem zápisu Jaroslav Bayer.  

USNESENÍ DR 13/5/1/2: Jednání Rady Plemenné knihy drůbeže budou probíhat 

samostatně, nikoliv společně s ÚOK chovatelů drůbeže: platnost – s okamžitou platností.  

 

Ad 2)  Zpráva o činnosti Plemenné knihy drůbeže v roce 2013 

     Eliška Stejskalová referovala o počtech plemenných a šlechtitelských chovů a chovů 

s genetickými zdroji českých slepic a českých hus uznaných pro rok 2013. Majitelům PCH 

a ŠCH budou dle zavedeného klíče přiděleny příspěvky z Plemenné knihy drůbeže. 

Majitelům genetických zdrojů bude vyplacena dotace od MZe ČR. 

USNESENÍ DR 13/5/2/1: Účastníci jednání berou na vědomí informace Elišky Stejskalové 

o chovech evidovaných Plemennou knihou drůbeže. 

 

Ad 3)  Různé, diskuse, závěr 

     Byla projednávána otázka objednávání kroužků. Chovatelské kluby, provádějící řádnou 

plemenářskou práci, potřebují ke snadnější evidenci ucelenou řádu nánožních kroužků, což 

jim neumožňuje stav, kdy jednotliví chovatelé objednávají kroužky prostřednictvím své 



ZO ČSCH přes OO ČSCH. O tomto bylo hlasováno i na XXI. valné hromadě ČSCH, kde 

bylo rozhodnuto objednávání nánožních kroužků klubům neumožnit. Účastníci jednání 

konstatovali, že Rada Plemenné knihy drůbeže je nejvyšší orgán, který se v ČSCH zabývá 

plemenářskou prací. Znovu bude vznesen požadavek, aby kluby chovatelů drůbeže, které 

mají v pořádku veškeré evidenční náležitosti, mohly samy objednávat nánožní kroužky na 

drůbež. Na jednání ÚV ČSCH bude toto stanovisko tlumočit a prosazovat Jaroslav Bayer. 

Dále bylo uvedeno, že když Valná hromada ČSCH nerozhoduje například o registraci 

králíků a odběru kroužků pro okrasné ptactvo, není na místě hlasovat o této záležitosti 

v odbornosti chovatelů drůbeže. Odběr nánožních kroužků přes kluby byl schválen i na 

Ústřední konferenci delegátů odbornosti chovatelů drůbeže. Dopodrobna bylo hovořeno o 

povinnosti umožnit značení hospodářských zvířat dané tzv. plemenářským zákonem. Bližší 

informace ohledně tohoto zákona projedná Ing. Ludvík Smolek.  

     Dlouze byla diskutována otázka zemského chovu českých slepic a nutnost liniové 

plemenitby. V lednu 2014 bude svolána schůzka pracovní skupiny, kde budou řešeny další 

kroky. Pavel Hrubeš doporučil podchytit v Plemenné knize drůbeže i běžné chovy českých 

slepic. Pohovořil i o značení druhým nánožním kroužkem označujícím liniovou příslušnost 

zvířete. Ing. František Šonka vidí nutnost ještě více zapojit do plemenářské práce Klub 

chovatelů českých slepic.  

USNESENÍ DR 13/5/3/1: Rada Plemenné knihy drůbeže trvá na tom, aby chovatelské 

kluby drůbeže, které mají v pořádku evidenční náležitosti, mohly odebírat nánožní kroužky 

na drůbež. Na jednání ÚV ČSCH bude toto stanovisko tlumočit a prosazovat Jaroslav 

Bayer. Splnění – na nejbližším jednání ÚV ČSCH. 

USNESENÍ DR 13/5/3/2: Pracovní schůzka týkající se českých slepic se bude konat 

během měsíce ledna 2014. 

 

 

               Poté bylo jednání ukončeno. 

 

                                                                           Prof .Ing. Eva Tůmová, CSc., v. r. 

                                                                 předsedkyně Rady Plemenné knihy drůbeže 

 

 

 

 

Zapsala – Eliška Stejskalová 

Ověřovatel – Jaroslav Bayer 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 


